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NOTAT 

Bilag 2: Sammenfatning af fagudvalgenes høringssvar 

 

BUU  

 

• Bakker op om udkastet til indkøbspolitikken.  
 

• Største fokus bør være øget brugervenlighed af Kvantum 
Indkøb, bedre vareudbud, og på at blive en endnu mere 
professionel og effektiv indkøbsorganisation frem for på 
andre tiltag. 

 

SOU 

 

• Bakker op om udkastet til indkøbspolitikken.  
 

• Fokus bør være på effektivisering og på at styrke 
indkøbsorganiseringen.  
 

• Der kan lægges vægt på leverandørens tilgængelighed, som 
kan være vigtigt i tilfælde, hvor en borger skal opsøge 
leverandøren, fx ved kropbårne hjælpemidler.  

 

SUD 

 

• Bakker op om udkastet til indkøbspolitikken.  
 

• Finder det positivt, at der, udover fokus på at reducerede 
omkostninger fortsat skal bidrage med effektiviseringer, 
også tages hensyn til sociale forhold, klima og miljø, samt 
innovation og vækst.  

 
• Bifalder at indkøbspolitikken fortsat giver mulighed for at 

foretage indkøb sammen med en borger som led i en 
pædagogisk eller terapeutisk proces. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 
Side 2 af 2 

BIU  

 

• Bakker op om udkastet til indkøbspolitikken.  
 

• Compliance-mål (mål for indkøb foretaget gennem 
Kvantum Indkøb) bliver svært at indfri, fordi 
forvaltningens indkøb af lægeerklæringer og tilbud til 
ledige ikke understøttes af Kvantum Indkøb.  

 

TMU 

 

• Bakker op om udkastet til indkøbspolitikken.  
 

• Behov for at indskrive følgende konkrete tiltag om 1) 
pilotprojekt om cirkulære indkøb, 2) udarbejdelse af 
samarbejdsaftaler med kommunale selskaber, fx HOFOR, 
Movia og ARC, om at følge indkøbspolitikken og KK’s 
paradigmer for miljø- og klimakrav, 3) stille krav til 
transport forbundet med kommunens indkøb, og 4) 
videreføre arbejdet med reduktion af mikroplast.  
 
TMF vurderer, at tiltagene samlet vil koste 0,9 mio. kr. 
årligt. Såfremt indkøbspolitikken tilpasses, så tiltagene 
indgår, vil TMF søge om finansiering til overførselssagen 
2018-2019. 

 

KFU  

 

• Bakker op om udkastet til indkøbspolitikken.  
 

• Fokus bør være på bedre og billigere indkøbsaftaler og 
forbedring af brugervenligheden af Kvantum Indkøb.  
 

• KK bør i højere grad kræve, at indkøbspolitikkens mål 
stilles som krav til SKI. 

 
• Indkøbspolitikken kan have øget fokus på 1) brug af 

bæredygtig emballage, 2) endnu højere prioritering af 
miljømærkede produkter, 3) at overskudsmaterialer fra 
byggerier kan indkøbes via Kvantum Indkøb, og 4) at 
indsatsen mod social dumping får KPI’er på lige fod med 
økologi- og klimaområdet.  

 


